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Spørgsmål nr. S 158 fra medlem af Folketinget Karsten Lauritzen (V):  

 

”Er ministeren enig med Camilla Hersom i, at det er meget 

vigtigt, at det går væsentligt stærkere i Danmark for flygtninge 

at blive familiesammenført?” 

 

Svar: 

 

Det er Udlændingestyrelsen, der behandler ansøgningerne om familie-

sammenføring fra bl.a. udlændinge med opholdstilladelse efter udlændin-

gelovens § 7.  

 

Hvis en udlænding efter de regler, som Folketinget har vedtaget, herunder 

hvis Danmark internationale forpligtelser tilsiger det, har krav på at få fa-

miliesammenføring, skal der naturligvis meddeles tilladelse hertil.  

 

Jeg kan i den forbindelse oplyse spørgeren om, at det fremgår af vejled-

ning nr. 11740 af 4. december 1986 om forvaltningsloven, pkt. 200, at det 

selvfølgelige krav om, at alle sager, der behandles af den offentlige for-

valtning, skal behandles så enkelt, hurtigt og økonomisk som muligt, i sær-

lig grad gælder sager, hvori enkeltpersoner eller private selskaber, institu-

tioner, foreninger mv. er part. 

 

For så vidt angår baggrunden for den stramning af asylreglerne, som rege-

ringen har foreslået, vil jeg henvise til det udkast til lovforslag, som blev 

sendt i høring den 24. oktober 2014 – og samtidig blev oversendt til Folke-

tingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik.  

 

 

 


